
 

 

 

 

 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 18. maj 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 757 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra ikke-medlem af udvalget (MFU) Mona Juul (KF). 

 

Spørgsmål nr. 757:  

”Kan ministeren oplyse, om det er korrekt, at samme patientsikkerhedsregler for æg-

donorer og sæddonorer samt recipienter (modtagere af æg) vil kunne sikres, hvis 

sædbanker også kunne håndtere ægdonationer med de regler, der i dag gælder for 

sædbanker?” 

 

Svar: 

Der er til brug for besvarelsen indhentet bidrag fra Styrelsen for Patientsikkerhed, 

som jeg kan henholde mig til:  

 

”Styrelsen for Patientsikkerhed lægger til grund, at der med ’patientsikkerhedsregler’ 

for ægdonorer menes sikkerhed for donorer i forbindelse med ægudtagning. 

 

Styrelsen kan oplyse, at der ikke aktuelt findes en model for ægudtagning i sædban-

kerne, eftersom salg og formidling af salg af æg ikke er tilladt, jf. § 12 i lov om assiste-

ret reproduktion. Efter gældende regler skal udredning og behandling af potentielle 

ægdonorer foretages af fertilitetslæger. Der gælder ikke et tilsvarende krav om, at 

potentielle sæddonorer skal undersøges af en læge. 

 

Det er styrelsens vurdering, at der kan være risiko for forringelse af patientsikkerhe-

den for den enkelte ægdonor, hvis salg af æg – og dermed ægbanker – blev lovlig-

gjort, og ægdonation fandt sted på samme vilkår som sæddonation. Dette særligt 

pga. en forventet opskalering af ægudtagninger 

 

Styrelsen vurderer, at patientsikkerheden for recipienter overordnet set ville være 

uændret, men bemærker, at der er flere ubekendte i dette scenarie.” 

 

 

Med venlig hilsen 
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